
သတင္းစာစဥ္
ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ

အမွတ္ (၃၉)၊ စက္တင္ဘာ ၁၉ ရက္၊ ၂ဝ၁၇

စက္တင္ဘာ ၇ ၊ ၂၀၁၇  

တနသၤာရီတိုင္းေဒသႀကီး ၂၀၁၇- ၂၀၁၈ ဘ႑ာ 
ေရးႏွစ္အတြက္ ျဖည့္စြက္ခြင့္ျပဳေငြ သန္းေပါင္း တစ္ 
ေသာင္းေက်ာ္အား ဘ႑ာေရးေကာ္မရွင္သို႔ တင္ျပ 
ေတာင္းခံရန္ ဩဂုတ္လ ၂၈ ရက္တြင္ က်င္းပသည့္ 
တိုင္းလႊတ္ေတာ္ ဆ႒မပုံမွန္အစည္းအေဝးတြင္ 
သေဘာတူခဲ့သည္။

တိုင္းအတြင္း ဌာနအဖြဲ႕အစည္း ေပါင္း ၂၄ ခုရွိရာ 
ဌာနအဖြဲ႕အစည္းေပါင္း ၁၅ ခုက ယခုႏွစ္၏ ျဖည့္စြက္ 
ခြင့္ျပဳေငြတာင္းခံခဲ့ၿပီး ယင္းတို႔အနက္ တိုင္းေဒသႀကီး 
အစုိးရအဖြ႕ဲ႐ံုးမွ ဒုတိယအမ်ားဆံုးေတာင္းခံခ့ဲေၾကာင္း 
တိုင္းေဒသႀကီး စီမံကိန္းႏွင့္ဘ႑ာေရးဝန္ႀကီး ဦးၿဖိဳး 
ဝင္းထြန္းက ေျပာသည္။

ျဖည့္စြက္ခြင့္ျပဳေငြ က်ပ္သန္းေပါင္းတစ္ေသာင္း
ခြဲေက်ာ္ထဲမွ တိုင္းေဒသႀကီးအစိုးရအဖြဲ႕႐ုံးက က်ပ္ 
သန္းေလးေထာင္ေက်ာ္ေတာင္းခံခဲ့ၿပီး တိုင္းတစ္ခု 
လုံးအတြက္ ျဖည့္စြက္ခြင့္ျပဳေငြ ေတာင္းခံမႈပမာဏ၏ 
၃၀ ရာခိုင္ႏႈန္းေက်ာ္ ရွိသည္။

ဝန္ႀကီးခ်ဳပ္ဦးေဆာင္ေသာ တိုင္းေဒသႀကီး 
ဘ႑ာေငြ စိစစ္ေရးေကာ္မတီမွ စိစစ္ရာတြင္ လႊတ္ 
ေတာ္ကတိကဝတ္မ်ားအပါအဝင္ တိုင္းေဒသႀကီး 
အတြင္း ၿမိဳ႕နယ္မ်ားအလိုက္ ညီမၽွစြာ ဖြံ႕ၿဖိဳးတိုးတက္ 
လာေစရန္၊ ေဒသအတြင္း ျပည္သူလူထု၏လိုအပ္ 
ခ်က္ႏွင့္ကိုက္ညီေသာ လုပ္ငန္းမ်ားကို ဦးစားေပး 
ေဆာင္ရြက္ရန္စသျဖင့္ မူဝါဒမ်ားႏွင့္အညီျဖည့္စြက္ 
ခြင့္ျပဳေငြကို စိစစ္ခြင့္ျပဳထားျခင္းျဖစ္ေၾကာင္း ဝန္ႀကီး 
ဦးၿဖိဳးဝင္းထြန္းက လႊတ္ေတာ္တြင္ ေျပာသည္။

ျဖည့္စြက္ခြင့္ျပဳေငြသည္ ေဒသအတြင္း မျဖစ္မေန 
သုံးစြဲရန္ လိုအပ္သည့္ အသုံးစရိတ္မ်ားအတြက္သာ 
ေတာင္းခံရေသာ ေနာက္ထပ္ဘ႑ာေငြ ခြဲေဝသုံးစြဲ 
ေရးဥပေဒျဖင့္ ထပ္မံသတ္မွတ္ေပးသည့္ ရန္ပုံေငြ 
ျဖစ္သည္။  (ကုိးကား- Dawei Watch)

ျဖည့္စြက္ခြင့္ျပဳေငြ 
တိုင္းအစိုးရအဖြဲ႕႐ုံး 
ဒုတိယအမ်ားဆုံး ေတာင္းခံ

စက္တင္ဘာ ၄ ၊ ၂၀၁၇  

တနသၤာရီတိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္တြင္ ထပ္ဆင့္ေမးျမန္းခဲ့ေသာ ေမးခြန္း 
၏အေျဖကို သက္ဆိုင္ရာဝန္ႀကီးက အခ်ိန္ ၄ လေက်ာ္ၾကာမွ ျပန္လည္ေျဖၾကား 
ခဲ့သည္ဟု ေမးခြန္းေမးျမန္းသည့္ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္က ေျပာသည္။

ယခုႏွစ္ မတ္လ ၃၀ ရက္တြင္ က်င္းပသည့္ တုိင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ စတုတၳ 
ပုံမွန္အစည္းအေဝးတြင္ ကြၽန္းစုၿမိဳ႕နယ္ရွိ ပေထာ္ေတာင္၊ ပထက္ေတာင္ 
ေရရွည္တည္တံ့ခိုင္ၿမဲေရးႏွင့္ ပတ္သက္သည့္ေမးခြန္းကို ကြၽန္းစုၿမိဳ႕နယ္ 
ကိုယ္စားလွယ္ေဒါက္တာထူးေနေအာင္က ေမးျမန္းခဲ့သည္။

အဆိုပါေမးခြန္းကို တိုင္းအစိုးရအဖြဲ႕မွ စိုက္ပ်ဳိးေရး၊ ေမြးျမဴေရးႏွင့္  ဆည္ 
ေျမာင္းဝန္ႀကီး ဦးျမင့္စန္း၏ေျဖဆိုမႈမွာ ျပည့္စုံမႈမရွိသည့္အတြက္ ေမးခြန္းထဲမွ 
အခ်က္ ၆ ခ်က္ကို ထပ္ဆင့္ေမးျမန္းရာ ဝန္ႀကီးမွ စာျဖင့္ေပးပို႔ေျဖၾကားမည္ဟု 
လႊတ္ေတာ္တြင္ ေျပာၾကားခဲ့သည္။ ေျဖၾကားစာမွာ ေမးခြန္းေမးၿပီး ၄ လေက်ာ္ 
အၾကာ ဩဂုတ္လ ၉ ရက္ေန႔ ရက္စြဲျဖင့္ ေရာက္လာသည္။ သို႔ေသာ္ ယင္းစာတြင္ 
လည္း ယခင္ေျဖဆိုမႈကဲ့သို႔ပင္ ေဝ့ဝိုက္ေျဖဆိုထားဆဲဟု အဆုိပါလႊတ္ေတာ္ 
ကိုယ္စားလွယ္က ေျပာသည္။

ေမးခြန္းတြင္ ယင္းေတာင္မ်ားေပၚ ရွိ လုပ္ငန္းအခ်ဳိ႕သည္ တရားဝင္/မဝင္၊ 
လုပ္ငန္းရွင္အခ်ိဳ႕က ေတာင္မ်ားအား စိတ္ထင္သလို ၿဖိဳခ်ခုတ္ဖဲ့လွီးျဖတ္ေန 
သည္မွာ တရားဝင္/မဝင္ႏွင့္ စည္း မ်ဥ္းစည္းကမ္းမ်ား ေဖာက္ဖ်က္က်ဴးလြန္ပါက 
မည္သို႔အေရးယူမည္ကို သိလိုေၾကာင္း စသည္တို႔ ပါရွိသည္။

''ပေထာ္၊ ပထက္ လုပ္ငန္းစဥ္ေမးကတည္းက ေတာင္ၿဖိဳေနတာေတြ ပါဝင္ 
ေတာ့ အဲဒါလုပ္ငန္းရွင္ေတြဘက္ကို ႀကိဳတင္ျပင္ဆင္လို႔ရေအာင္ အခ်ိန္မ်ားေပး 
ထားသလားေပါ့ေလ""ဟု ေဒါက္တာထူးေနေအာင္ကေျပာသည္။

ဝန္ႀကီးကမူ စာျဖင့္ ျပည့္ျပည့္စုံစုံ ျပန္လည္ေျဖၾကားႏိုင္ရန္အတြက္ ဌာန 
ဆိုင္ရာအဆင့္ဆင့္အား ကြင္းဆင္း စစ္ေဆးခိုင္းရာ ကြင္းဆင္းရန္ ၾကန္႔ၾကာေန 
ျခင္း၊ အစီရင္ခံစာမ်ားရလာေသာ္လည္း အခ်က္အလက္မျပည့္စုံ၍ ျပန္လည္ 
ကြင္းဆင္း တင္ျပေစျခင္းမ်ား ျပဳလုပ္ေနရ၍ ၾကန္႔ၾကာေနျခင္းျဖစ္ေၾကာင္း 
ေျပာသည္။ 

''ကိုယ္တိုင္လည္း ကြင္းဆင္းခဲ့ပါေသးတယ္၊ အတတ္ႏိုင္ဆုံးျမန္ေအာင္ 
ျပန္ေျဖႏိုင္ဖို႔ ႀကိဳးစားပါတယ္၊ ခုန(အေပၚက အခ်က္မ်ား)က အခက္အခဲေတြ 
ေတာ့ ရွိတာေပါ့""ဟု ဝန္ႀကီးကေျပာသည္။   (ကုိးကား- Dawei Watch)

တနသၤာရီတိုင္းလႊတ္ေတာ္ 
ထပ္ဆင့္ေမးခြန္းအတြက္ အေျဖ 
ေလးလေက်ာ္ၾကာ
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စက္တင္ဘာ ၆၊ ၂၀၁၇

ကြၽန္းစုၿမဳိ႕နယ္ရွိ ပုလဲေမြးျမဴေရးကုမၸဏီမ်ား လက္ရွိလုပ္ကိုင္ေနသည့္ လုပ္ငန္းတည္ 
ေနရာ၊ ဧရိယာအက်ယ္အဝန္းမွာ ႏိုင္ငံေတာ္မွခ်ထားေပးေသာ တည္ေနရာ၊ ဧရိယာ 
အက်ယ္အဝန္းမ်ားႏွင့္ ကိုက္ညီမႈရွိ/မရွိစစ္ေဆးရန္ လိုအပ္ေနၿပီဟုယူဆသျဖင့္ ျပည္သူ႔ 
လႊတ္ေတာ္ႏွင့္ အမ်ဳိးသားလႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားႏွင့္ ခ်ိတ္ဆက္ကာ ေမးျမန္းရန္ 
စီစဥ္သြားမည္ဟု တနသၤာရီတိုင္းလႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ ဦးတိုးလြင္(ကြၽန္းစု-၁)က ေျပာ 
သည္။ ပုလဲေမြးျမဴေရးလုပ္ငန္းမ်ားကို ျပည္ေထာင္စုအဆင့္မွ တိုက္႐ိုက္ကိုင္တြယ္လုပ္ပိုင္ 
ခြင့္ခ်ထားေပးျခင္း ျဖစ္သည္။

ဩဂုတ္လ ၃၁ ရက္က က်င္းပေသာ တိုင္းလႊတ္ေတာ္အစည္းအေဝးတြင္ ကြၽန္းစုၿမိဳ႕နယ္ 
အတြင္းရွိ ပုလဲေမြးျမဴေရးလုပ္ငန္း ေရျပင္ဧရိယာမ်ားႏွင့္ပတ္သက္၍ ေမးခြန္းေမးျမန္းခဲ့ရာ 
စီမံကိန္းႏွင့္ဘ႑ာေရးဝန္ႀကီး၏ ေျဖၾကားခ်က္မွာ ကြာဟကြဲလြဲမႈအခ်ဳိ႕ရွိေနေၾကာင္း ဦးတိုး 
လြင္က ေျပာသည္။

''ဒီကြာဟခ်က္ေတြကို ဝန္ႀကီးနဲ႔ အလြတ္သေဘာညိႇႏႈိင္းေနတာေတြရွိတယ္။ ညိႇႏႈိင္း 
ေဆာင္ရြက္ရင္းနဲ႔မွ ျပည္ေထာင္စုမွာေမးရမယ့္အဆင့္လို႔ ကြၽန္ေတာ္တို႔ ကိုယ္စားလွယ္ေတြ 
ကသတ္မွတ္ရင္ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္၊ အမ်ဳိးသားလႊတ္ေတာ္ေတြမွာ ဆက္လက္ေမးသြားဖို႔ 
ရွိပါတယ္""ဟု ဦးတိုးလြင္ကေျပာသည္။  (ကုိးကား-Dawei Watch)

စက္တင္ဘာ ၁၃၊ ၂၀၁၇   

၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘ႑ာေရးႏွစ္ မြန္ျပည္ 
နယ္၏ ေနာက္ထပ္ဘ႑ာေငြ ခြဲေဝသုံးစြဲ 
ေရးဆိုင္ရာ လ်ာထားခ်က္ တင္သြင္းျခင္း 
ႏွင့္စပ္လ်ဥ္း၍ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ 
မ်ား ေထာက္ျပေဆြးေႏြးသည့္ကိစၥႏွင့္ပတ္
သက္ၿပီး ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စား 
လွယ္မ်ားအားလုံးေလ့လာၿပီးမွ ေျပာဆို 
ေဆြးေႏြးၾကရန္ မြန္ျပည္နယ္ဝန္ႀကီးခ်ဳပ္ 
ေဒါက္တာေအးဇံက သတိေပးေျပာၾကား 
ခဲ့သည္။

ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ ကိုယ္စားလွယ္ 
ဦးေဇာ္ေဇာ္ထူး(ေပါင္-၂)က ''လူဦးေရနဲ႔ခြဲ 
တာလား၊ ဖြံ႔ၿဖိဳးေရးအေနနဲ႔ခြဲတာလား၊ 
ပညာေရး က်န္းမာေရးအေနနဲ႔ ခြဲတာလား၊ 
ဘယ္အေနအထားနဲ႔ခြဲတာလဲ၊ အျမင့္ဆုံး 
ျဖစ္တဲ့ ေမာ္လၿမိဳင္မွာ ၃,၃၉၅ သန္းဆိုၿပီး 
ေတာ့ ေပးထားတယ္။ အနိမ့္ဆုံးျဖစ္တဲ့ 
ေပါင္ၿမိဳ႕နယ္က ၂၅၃ သန္းပဲရတယ္""ဟု 
ေထာက္ျပခဲ့ျခင္းျဖစ္သည္။

အစိုးရသည္ ဘတ္ဂ်က္ေရးဆြဲျခင္း 

မဟုတ္ဘဲ ၿမိဳ႕နယ္မွတင္ျပလာသည့္အခ်က္
မ်ားကို မူဝါဒႏွင့္ညႇိၿပီးမွ ဘတ္ဂ်က္ထည့္ဆြဲ 
ရၾကာင္း၊ ေလ့လာထားျခင္းမရွိဘဲ ေမးျမန္း 
မည္ဆိုပါက ေမးခြန္းမ်ားဆိုင္းေနရမည့္ကိစၥ 
အျမဲမျပတ္ျဖစ္ေပၚေနမည္ ျဖစ္ေၾကာင္း 
ဝန္ႀကီးခ်ဳပ္က ဆိုသည္။

''ဒါေၾကာင့္မို႔လို႔ စီမံကိန္းေကာ္မရွင္ 
အစည္းအေဝးေတြကို ၿမိဳ႕နယ္ေတြမွာလုပ္ 
ရင္ ၿမိဳ႕နယ္ေတြမွာ သြားတက္ၾကပါ။ အဲဒီ 
ကအတည္ျပဳတာကို ကြၽန္ေတာ္တို႔ ဒီမို 
ကေရစီအဖြဲ႕ခ်ဳပ္ရဲ့ မူဝါဒအတိုင္းဆြဲပါတယ္။ 

မူဝါဒမရွိဘဲ စည္းမဲ့ကမ္းမဲ့တစ္ခုမွ မလုပ္ခဲ့ 
ပါဘူး။ ကြၽန္ေတာ္တို႔ ေရြးေကာက္ပြဲ 
ေၾကညာစာတမ္းအတိုင္း ကြၽန္ေတာ္တို႔လုပ္ 
ေန တာဆိုတာ ဒါကိုသတိမူၾကပါ""ဟုလည္း 
၎က ေျပာသည္။

မြန္ျပည္နယ္ဝန္ႀကီးခ်ဳပ္သည္ ျပည္ 
နယ္အစိုးရ၏ လုပ္ေဆာင္ေနရသည့္ 
အခက္အခဲမ်ားကို ေျပာၾကားခဲ့ျခင္းျဖစ္ 
ေၾကာင္း၊ သို႔ေသာ္ ျပည္ေထာင္စုကခြဲေဝ 
သည့္ဘ႑ာေငြမ်ားသည္ ျပည္နယ္အစိုးရ 
ကေရးဆြဲ၍ လႊတ္ေတာ္တြင္တင္ျပၿပီး 
အစည္းအေဝးေခၚယူရမည္ကို လႊတ္ေတာ္ 
နည္းဥပေဒ အခန္း ၁၄ ပုဒ္မ ၁၄၈တြင္ 
ေဖာ္ျပထားေၾကာင္း သထုံၿမိဳ႕နယ္ မဲဆႏၵ 
နယ္အမွတ္(၂) ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ကိုယ္ 
စားလွယ္ဦးေအာင္ေက်ာ္သူက ေျပာၾကား 
သည္။
(ကုိးကား-ဟသၤာမီဒီယာ၊ www.burmese.bnionline.net)

ေလ့လာၿပီးမွ ေထာက္ျပေဆြးေႏြးၾကရန္ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ား 
အားလုံးကို မြန္ျပည္နယ္ဝန္ႀကီးခ်ဳပ္ သတိေပး

ပုလဲေမြးေရျပင္ဧရိယာေမးခြန္း လိုအပ္က 

ျပည္သူ ႔လႊတ္ေတာ္ႏွင့္ အမ်ဳိးသားလႊတ္ေတာ္ပို႔မည္



ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ သတင္းစာစဥ္ အမွတ္ (၃၉) 
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စက္တင္ဘာ ၁၁၊ ၂၀၁၇

မြန္ျပည္နယ္အတြင္းရွိ ရာဘာစက္႐ုံ 
မ်ားကို ခရီးသြားျပည္သူမ်ား ကင္းလြတ္ရာ၊ 
အတည္တက်ေနထိုင္ျကေသာ ရပ္ကြက္ 
ျပည္သူမ်ားႏွင့္ ကင္းေဝးရာသို႔ ေျပာင္းေရႊ႕ 
ေပးေရး အေလးအနက္တိုက္တြန္းေၾကာင္း
အဆိုအား မြန္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ သတၱမ 
ပုံမွန္အစည္းအေဝးမွ စက္တင္ဘာလ ၈ 
ရက္က အတည္ျပဳခဲ့သည္။ ယင္းအဆိုကို 
လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ ေဒၚ ျမသိဂႌေမာ္ 
(မုဒုံ-၁)ကတင္သြင္းခဲ့ၿပီး ကိုယ္စားလွယ္ ၅ 
ဦးကေဆြးေႏြးကာ ကန္႔ကြက္သူမရွိ လႊတ္ 
ေတာ္မွအတည္ျပဳခဲ့သည္။

မုဒုံၿမိဳ႕အဝင္ရွိ ဖူးရွင္း၊ ဖူလီလိုက္၊ ေရႊ 
ျမန္မာ၊ ဟိုက္ဝင္း ရာဘာစက္႐ုံ ၄ ႐ုံတို႔ကုိ 
စြန္႔ပစ္ေရကန္တည္ေဆာက္ျခင္း၊ စြန္႔ပစ္ 
သည့္စနစ္၊ ကုန္ၾကမ္းထားသိုေလွာင္ျခင္း
လုပ္ငန္းမ်ား မျပည့္စုံသျဖင့္ ျပည္နယ္ပတ္
ဝန္းက်င္ထိန္းသိမ္းေရးဌာနသို႔ ဆက္သြယ္ 
ၿပီး လိုအပ္သည္မ်ား ျပန္လည္ေရးဆြဲရန္ 
ၫႊန္ၾကားထားေၾကာင္း ျပည္နယ္အစိုးရ 
အဖြဲ႕က ျပန္လည္ရွင္းလင္းခဲ့သည္။

လက္ရွိတြင္ ယင္းရာဘာစက္႐ုံမ်ားကို 
ယာယီရပ္ဆိုင္းထားၿပီး ပတ္ဝန္းက်င္ဆိုင္ 
ရာစီမံမႈမ်ား လိုက္နာမႈမရွိပါက စက္႐ုံပိတ္ 
သိမ္းသြားမည္ဟု မြန္ျပည္နယ္ကရင္တိုင္း
ရင္းသားေရးရာဝန္ႀကီး ဦးေစာေအာင္ျမင့္ 
ခိုင္က ေျပာသည္။

မြန္ျပည္နယ္ဝန္ႀကီးခ်ဳပ္က ''ဒီရာဘာ႐ုံ 
ေတြကို အစိုးရ သဘာဝပတ္ဝန္းက်င္ အစီ 
အစဥ္ EMP မရွိရင္ ပိတ္သိမ္းရန္အသင့္ပါ၊ 
ေနာက္ထပ္တည္ေဆာက္မယ့္ စက္႐ုံေတြ 
လည္း သေဘာဝပတ္ဝန္းက်င္ အစီအစဥ္ 
လုပ္ေဆာင္ရမွာျဖစ္တယ္""ဟု ဆိုသည္။
(ကုိးကား- မြန္သတင္းေအဂ်င္စီ)

ရာဘာစက္႐ုံမ်ား ျပည္သူႏွင့္ကင္းလြတ္ရာ 
ေျပာင္းေရႊ႕ေပးေရးအဆို မြန္လႊတ္ေတာ္အတည္ျပဳ

သတင္းတုိ 
  စက္တင္ဘာ  ၁၂  ရက္က က်င္းပ 

ေသာ မြန္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္၊ သတၱမပံုမွန္ 
အစည္းအေ၀းတြင္ အမ်ဳိးသမီးႏွင့္ကေလး
သူငယ္အခြင့္အေရးဆိုင္ရာ ေကာ္မတီဖြဲ႕ 
စည္းခဲ့ရာ ေကာ္မတီလုပ္ငန္းတာ၀န္၊ လုပ္ 
ပိုင္ခြင့္၊ ရပိုင္ခြင့္၊ သက္တမ္းသတ္မွတ္ျခင္း 
တို႔ကုိ ေကာ္မတီဥကၠ႒ေဒၚ ခုိင္ခုိင္လဲ့က 
တင္ျပကာ ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္၏ ဆုံးျဖတ္ 
အတည္ျပဳခ်က္ရယူခဲ့သည္။ ယင္းေကာ္ 
မတီအား ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ကုိယ္စား 
လွယ္မ်ား၊ တရားလႊတ္ေတာ္႐ုံး၊ ဥပေဒခ်ဳပ္ 
႐ုံး၊ လူမႈဝန္ထမ္း႐ုံး၊ လူကုန္ကူးရဲတပ္ဖြဲ႕၊ 
အလုပ္႐ုံႏွင့္ အလုပ္သမားဥပေဒစုံစမ္းစစ္ 
ေဆးေရးဌာန၊ ေမာ္လၿမိဳင္တကၠသုိလ္တုိ႔မွ 
ျပည္နယ္အဆင့္ အဆင့္ျမင့္အရာရွိမ်ား၊ 
CSOs မ်ား ပါဝင္ဖဲြ႕စည္းထားသည္။ 
(ကုိးကား- www.monhluttaw.com/ ခုိင္ခုိင္လဲ့ေဖ့စ္ဘြတ္)

  ေရခ်ဳိငါးလုပ္ငန္းဥပေဒႏွင့္ ပတ္သက္ 
၍ ပဲခူးတိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ ဥပေဒ 
ျပဳေရးေကာ္မတီႏွင့္ စိုက္ပ်ဳိးေရး၊ ေမြးျမဴ 
ေရး၊ ေတာင္သူလယ္သမားႏွင့္ ေျမယာကိစၥ 
ရပ္မ်ားဆုိင္ရာေကာ္မတီႏွစ္ရပ္သည္ ဥပေဒ 
ျပဳေရးအစည္းအေဝးခန္းမ၌ စက္တင္ဘာ 
၁၁ ရက္ မွ ၁၄ ရက္ အထိ အင္းသားႀကီးမ်ား 
ႏွင့္ ၾကားနာျခင္း၊ ျပန္လည္သံုးသပ္ျခင္း
မ်ားျပဳလုပ္ခဲ့ၾကသည္။ (ကုိးကား- ဇင္မုိးထုိက္ေဖ့စ္ဘြတ္)

  မႏၲေလးတိုင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္ရွိ  
တပ္မေတာ္သားကိုယ္စားလွယ္မ်ား  အပါ 
အဝင္ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ ၃၀ ဦးတုိ႔ 
ကို လႊတ္ေတာ္အေထာက္အကူျပဳ ဆက္ 
သြယ္ေရးႏွင့္ နည္းပညာဆိုင္ရာသင္တန္း 
မ်ား ျပဳလုပ္ခဲ့သည္။ ယင္းသင္တန္းကုိ ယံု 
ၾကည္ရာ အသိပညာျပန္႔ပြားေရးအသင္းမွ 
မႏၲေလးတိုင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္ႏွင့္ပူး 
ေပါင္းေဆာင္ရြက္ျခင္းျဖစ္ၿပီး ႏိုင္ငံတကာ 
လႊတ္ေတာ္မ်ားတြင္ အသံုးျပဳေနသည့္ 
e-Parliament စနစ္မ်ားကို အေျခခံေရး 
ဆြဲထားသည့္ သင္႐ိုးမ်ားျဖင့္ စက္တင္ဘာ 
၁၃ရက္မွ ၁၅ ရက္အထိ သံုးရက္ၾကာ ပုိ႔ခ် 
ခဲ့သည္။  (ကုိးကား-www.7daydaily.com)

Parliamentary Center (Canada)ႏွင့္ ပညာအလင္းပြင့္ျမန္မာ
သုေတသနေဖာင္ေဒးရွင္ (EMReF)တုိ႔ပူးေပါင္း၍ ရွမ္းျပည္နယ္လႊတ္ 
ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားႏွင့္ လႊတ္ေတာ္႐ုံး၀န္ထမ္းမ်ားအတြက္ 
''လႊတ္ေတာ္ဆုိင္ရာသုေတသနသင္တန္း""ကုိ ေတာင္ႀကီးၿမိဳ႕ ၌ (စက္ 
တင္ဘာ ၄ ရက္ မွ ၈ ရက္ထိ) ၅ ရက္ၾကာ ပုိ႔ခ်ခဲ့သည္။

သတင္း
ဓာတ္ပုံ

စြန္႔ပစ္ရာဘာေရဆုိးမ်ား။ ဓာတ္ပုံ-MNA


